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Előmunkálatok:  

2022.02.08 -10:  

1. A Balatonfűzfőn visszavágott, lenyesett fűzfák ágainak begyűjtése dekoráció céljából és az 

Aulában való felfüggesztése (Viktor Barnabás; Kardos Krisztofer; Bécs Gergely, Mészáros 

Dániel; Berta Zsombor, Futó Dániel; Csatári – Schultheisz Gábor József; Nyári Máté – 

kollégisták és a közelben lakók) 

 2. Papír fűzfalevelek kivágása 3 –féle zöld színárnyalatban: Főként a Veszprémből bejárók 

projektje: Dombi Olivér; Németh Barnabás, Lálity Liliána; Lázár Mátyás; Moór Marcell 

A kb. 300 db 1-2-3 levélkéből álló hosszúkás levelek a környezeti nevelés jegyében a az 

osztályfőnökök bevonásával is borítékokban lettek kiosztva az iskola osztályainak. Ezen a 

levélen a tanulók aláírásuk és osztályuk kiírásával kiállhattak a környezettudatosság és a 

fenntarthatóság mellett. Több, mint 300 hiteles falevél keletkezett, melyeket fel kellett tűzni a 

Aula fűzfa ágaira. Ez sokáig tartott, a gyakorlatilag minden csapattag munkájára szükség volt, 

hogy a helyükre kerüljenek (gemkapocs, drót, tűzőgép, madzag segítségével).  

3. Az esemény meghirdetése:  

- Tóth Lajos Péter igazgató úr a 22.02.09 –es tantestület számára szóló hivatalos hirdetésben 

hosszasan tájékoztatta az oktatókat a rendezvényről: a fenntarthatósági pályázat pénteki 

programjáról, amely a nagyszünetben lesz az aulában. 

Aláírandó fűzfalevelek készültek, amit ma kis borítékban kapnak meg az osztályfőnökök (9-12. 

évfolyam) és kérem, hogy a környezeti nevelés részeként - a járványra tekintettel az osztálytermekben - 

lelkesítsék, biztassák osztályukat és írassák alá tanulóikkal a "faleveleket". Természetesen azokkal, 

akik tudnak azonosulni a környezettudatos gondolkodással. Első sorban 9-12. évfolyam részére 

szervezzük, de 13. 14. évfolyamosoknak és oktatóknak is lehetőségük lesz az Aulában, a rendezvényen 

a levelüket aláírni és ott feltenni a kihelyezett vesszőkre.  

Szeretnénk előre dolgozni már csütörtökön, ezért kérem az osztályfőnököket, hogy tegyék bele az aláírt 

leveleket Virágh-Karászi Marianna asztalán lévő fűzfakosárba csütörtökön, ha megvannak az 

aláírások.  

Pénteken a járványra tekintett nem tömörülni, hanem egy lassú séta keretében lehet plakátokat 

megtekinteni és az angol, német, magyar interjúkat zenei betétekkel meghallgatni. Műsorközlők a 9.i-

ből: László Kristóf és Clark Alex. 

Meglepetéssel is készül a szervezői csapat, egy pohár csapolt szörppel, csomagolt apró sütivel. 

 - Elkészült a hivatalos plakátunk is: Futó Dániel (később csatlakozott Fűzfákhoz!) többször 

javította saját munkáját, míg végül elkészült a végleges zöld plakát. Ezt megosztottuk a Fűzfa 

FB csoportunkban, amelybe az iskola minden oktatója kapott meghívást és kifüggesztettük az 

iskola hirdetőtáblájára az Aulába. 

4. A csapatunk bár a verseny miatt szerveződött, de egyben osztályközösség is. Igy hosszú 

távon is jó befektetésnek bizonyult az egyenpólók gondolata. Egy miskolci székhelyű céggel 



készített, a szófelhő logónkkal ellátott egységes zöld pólók készültek. Nem volt egyszerű 

munka. Az ötlet onnan eredt, hogy Nyári Máté, édesapja segítségével felajánlotta, hogy készít 

szublimációs technikával pólókat. De ez csak fehér műszálas pólókra tette volna lehetővé a 

nyomtatást és nagyon lassan készült volna el, hisz Máté a hétköznapokon a kollégiumban 

tartózkodik, csak hétvégén haladt a pólókkal. Ezért leállítottam a folyamatot. Közben kedvező 

ajánlatot kaptam Miskolcról, de probléma volt a szófelhő minőségével, ezért Németh Márk 

svgbe konvertálta, így tökéletesen olvashatók benne a szavak az elkészült pamut, zöld 

pólókon. Előzőleg mérések alapján választottunk a lehetséges méretekből, a színben is 

közösen állapodtunk meg. Nehézséget okozott a XXXXL –es póló elkészítése, félő volt, hogy 

kifutunk az időből és nem érkeznek meg a rendezvényünkre a pólóink. A rendezvény előtt 

éppen megérkeztek, de egy kicsit izgultunk miattuk. 26 db póló! 

 

5. Közben 2022.02.09 –én volt egy iskolai szintű online szülői értekezletet, amely jó alkalom 

volt az esemény meghirdetésére a szülők között is. A 24 szülő 19 szülője volt jelen! 

Megköszönték a tortámat, amivel megünnepeltük a sikeres, bukásmentes félévzárást, még 

január végén. Ezt többen úgy gondolták megköszönni, hogy rendezvényünkre aprósüteményt 

és szörpöket ajánlottak fel. Meglepően sok finomság gyűlt össze a rendezvény napjára. Több, 

mint amit egyedül el tudtunk volna fogyasztani. Különösen a házi szörpös üvegek magas 

darabszáma adta az ötletet, hogy ajánljuk fel tombolatárgyként a megmaradt szörpöt. A 

plakátokon Házi csapolt s(z)ör(p)öt hirdettünk és sütiket. Tényleg vonzó volt. A sorsolás 

miatt tovább gyártottunk a fűzfaleveleket, de a célunk már nem a fűzfavesszőkre tűzés volt. 

Az infografikákból (minden csapattagnak kellett készítenie, de csak kérésre 15 – öt állítottunk 

ki) és egyéb figyelemfelkeltő és tudásmegosztó plakát is került az aulában. Megszámoztuk a 

plakátokat (Lálity Lili) és projektnapon bárki szavazhatott a kedvenc plakátjára, oly módon, 

hogy ráírta a kép számát a levélre és a saját nevét és osztályát, majd a levelet egy aulában 

elhelyezett fűzfakosárba dobta, innen sorsoltuk ki az eredetileg egy díjat, amiből 3 üveg szörp 

lett a rendezvény legvégén, az egyik felkért oktató segítségével. Ennek az elemnek volt a 

legnagyobb sikere, elfogytak az üres levelek, elfogytak a papír, vagy saját pohárba csapolt 

szörpök, a kiskosár tele lett aláírt levelekkel, közönség tombolt, hatalmas taps fogadta a 

nyerteseket.   

„Műsorterv: 

I. rész 

Tóth Krisztián – Szepessy Kornél – Papp Tamás: (pontosan a csengetéssel egyidőben 

indul) Zene: https://youtu.be/OW1jbW4MWDE; projektor, hangosítás, mikrofonok vannak;  

Micskó Viktória, 12.E – fotós, létráról is fotóz, mely a fal mellé van állítva 

László Kristóf műsorközlő: Tisztelettel köszöntöm oktatóinkat és szeretettel köszöntöm 

diáktársainkat a Balatonparti Fűzfák Környezettudatos rendezvényén. Felkérem 

osztályfőnökünket, Virágh – Karászi Mariannát, a rendezvény háziasszonyát, hogy ismertesse 

a rendezvény létrejöttének okait és célját!  

Virágh – Karászi Marianna: Nagyon örülök, hogy ez a rendezvény a sok akadály ellenére, 

létrejött. A siófoki Balatoni Integrációs Közhasznú Nonprofit Kft szeptemberben Klíma - és 

környezetvédelmi versenyt hirdetett az Innovációs és Technológiai Minisztérium projektje 

https://youtu.be/OW1jbW4MWDE


keretében, melynek a 4. fordulójához érkeztünk. Ebben a fordulóban csapatunknak a 

Balatonparti Fűzfáknak a környezettudatosság és fenntarthatóság népszerűsítésére közösségi 

eseményt, rendezvényt kellett szerveznünk! Ez az a rendezvény! 

LK: Köszönöm osztályfőnökünk szavait, most pedig felkérem Tóth Lajos Péter igazgató urat, 

nyitó beszéde elmondására!  

TLP:  

LK: Mindannyiunk nevében megköszönöm Igazgató úr szavait, példamutatását, a Facebook 

csoportunkban való aktív részvételét, reméljük, ez a téma a digitális kultúra órákon kívül is, 

sokszor összehoz bennünket.  

VKM: A környezettudatosság népszerűsítésében meglepően sok segítséget, támogatót 

találtunk, többet, mint amire számítottunk. Köszönetet mondunk azoknak az oktatóknak, 

szülőknek, nagyszülőknek, akik házi szörpöt, süteményeket, dekorációs tárgyakat ajánlottak 

fel rendezvényünkre, csatlakoztak a már 300 főt számláló Facebook csoportunkhoz és az 

iskola azon tanulóinak és oktatóinak, akik névjegyüket tették le a környezettudatosság mellett, 

azáltal, hogy aláírtak egy- egy fűzfalevelet. Ennek aláírására és a fűzfavesszőkre való 

feltűzésére jelenleg is van lehetőség, azok számára, akik lemaradtak erről. Külön köszönetet 

mondunk Tóth Lajos Péter igazagató úrnak, Varga Szilárdné, Szekeresné Varga Éva, 

Kozákné Sólyom Ildikó, Pethő András oktatóknak mert a rendezvény sikerét szívügyüknek 

tekintették és az interjúkra vállalkozóknak Hajdú Gabriella, Szijjártó Erika; Karhusz Tímea; 

Végh Krisztián tanárainknak! Kövessétek példájukat, vállaljátok fel, hogy jobbak akartok 

lenni, szebbé akarjátok tenni a világot, hogy jó hely legyen öregségünkre is a gyermekeink és 

unokáinknak is legalább olyan jól, vagy még jobban érezzék magukat mi itt a Földön, együtt!   

LK: Nézzétek meg, gondolkodjatok el a plakátokon. Az első három táblát a csoporttagok 

készítették zömében és megtaláljátok a Fb oldalunkon is. A többi is elgondolkodtató és 

tovább gondolásra késztet. Annak a plakátnak, vagy infografikának a számát, amelyik a 

legjobban tetszik neked, írd rá a neved és osztályod egy Fűzfalevélre, majd dobd be levelet az 

asztalon található fűzfakosárba. Verseny a versenyben! Sorsolunk! 12. 20 – kor és a nyertesek 

házi készítésű levendula-, bodza és málnaszörpöt nyerhetnek.  

A 24 csapattag a fűzfák előtt áll csendesen, szép rendben, zöldben. 

 

2. rész : 

12. 05- től  

Tóth Krisztián: https://youtu.be/ZDwoAZfsRhU   

Clarke Alex, műsorközlő: Szeretettel és tisztelettel köszöntjünk az oktatókat, 

tanulótársainkat a Balatonparti Fűzfacsoport klímatudatos rendezvényének második részén. 

Hamarosan Tóth Krisztián rendszergazda segítségével megnézhetjük oktatóinkkal készült 

interjúkat a környezettudatosságról, fenntarthatóságról. Aki közben kedvet kap, szintén 

elmondhatja véleményét, élőben kérdezhet a csoportunk mentorától, szakértőjétől, 

osztályfőnükünktől Virágh – Karászi Marianna tanárnőtől! Kérdezz, csapolj szörpöt, kóstold 

meg a sütinket, ha még nem tetted írd alá Fűzfa levelet! Nézd meg kiállításunkat a 

környezettudatosság jegyében, a csapattagok infografikáit.  



Tóth Krisztián: emil címeden link 9.i 

C.A: A Balatonparti Fűzfák csendben vannak. Különös a formájuk és ha egészen közel jössz 

hozzájuk, érezheted, hogy valami különös, nem evilági varázsuk van, ami tettre késztet. Mi 

magunk is kezdetben nehezen értettük meg, hogy mi a pontos feladatunk, de mára minden nap 

szeretnénk posztolni, valamilyen környezettudatosat a Facebook csoportunkba, sőt saját két 

kezünkkel is szeretünk barkácsolni valamit, ami hasznos, a környezet rendezettségét 

szolgálja: Csikkgyűjtő és szelektív gyűjtőedények! Felkérjük igazgató urat, hogy vegye át és 

helyezze el az iskola megfelelő helyén a Bogdán Joci által készített különleges csikkgyűjtőt, a 

Balogh Dani és Medve Attila által készített hatalmas fémdobozgyűjtőt. Megérdemelnek egy 

hatalmas tapsot az alkotók és Papp Tamás is, aki a munkafolyamatról felvételt készített.  

Sorsolást végzi: egyik jelenlévő oktató!  

VKM: válaszol az esetleges kérdésekre.” 

VÉGE!  

 

Az Aula visszarendezése nehéz ügy volt, mert a rendezvényünket nem egész naposra 

terveztük, sőt az esemény után még dolgozat is be volt ígérve Munkavállalói ismeretekből. 

Így a rendezvény utáni pakolás, takarítás minden erőnket elvette. Nem esett jól, hogy egy hét 

múlva már el kellett vinni a levelekkel feldíszített fűzfavesszőket az Aulából a következő 

rendezvényre hivatkozva. És az sem esett jól, hogy az iskolavezetésből, csak igazgatóúr vett 

részt a rendezvényen! Oktatók a képeken is szemmel láthatóan élvezték a programot és 

rengetegen meg is köszönték. Azt emelték ki a legtöbben, hogy fantasztikus volt az, hogy 

végre hasznos és vidám közösségi élményhez juthattak diákjaink. A csapatnak is nagyon 

tetszett, hogy ezt a pozitív hangulatot Ők teremtették meg, Ők buzdították társaikat a 

környezettudatosságra, ők osztják meg a tudásukat társaikkal és ez büszkeséggel töltötte el 

őket, hogy a sok előkészület, a sok befektetett munka, az infografikák elkészítése, a 

posztolások, a fűzfák figyelemfelkeltő „felöltöztetése” nem volt hiábavaló.  

 

- https://www.facebook.com/groups/4419890988099639/?ref=share a Facebook 

oldalunk népszerűsége töretlen, jelenleg 351 tagunk van. A posztolások gyakoriak, 

megjelentek a csapattagok szülei a posztolók között.  

- A február 11- ei rendezvényünk megszervezése és megrendezése bonyodalmak 

nélkül következett be. A szervezésből és a megvalósításból minden csapattag kivette a 

részét. Az eseményről szóló tudósítás az iskola honlapján és Facebook oldalán is 

megjelent, Tóth Lajos Péter igazgató úr beszámolója. Ahogy Ő fogalmazott 

„Remekeltek az Övegesben a fenntarthatóság védelmében”: http://www.oveges-

szi.hu/demonstraltak-a-kornyezetunkert/; az iskola honlapján az Öveges Képtárban a 

fotók is megtekinthetők. 

-  Figyelemfelkeltő kampányként a történet alapja, hogy a fűzfák a Balaton parton nem 

táncolnak (de zene volt). Ezt a helyzetet, a csoporttagok oktatókkal, tanulókkal készült 

interjúi 

https://drive.google.com/file/d/11bk4qJEcDl4JqujQBxTs8rWh0oXTNg/view?usp=sha

ring hidalták át. A rendszergazda segítségével a kihangosításunk, a zenei aláfestés is jól 
sikerült. Műsorközlők is voltak, akik bonyolították a különféle programok 

https://www.facebook.com/groups/4419890988099639/?ref=share
http://www.oveges-szi.hu/demonstraltak-a-kornyezetunkert/?fbclid=IwAR2UBbY8dR4MtY4faPqVBsmo7oFu1Gc0taojYT4lYEV4YKPH3thPyKSgf14
http://www.oveges-szi.hu/demonstraltak-a-kornyezetunkert/?fbclid=IwAR2UBbY8dR4MtY4faPqVBsmo7oFu1Gc0taojYT4lYEV4YKPH3thPyKSgf14
https://drive.google.com/file/d/11bk4qJEcDl4JqujQBxTs8rWh0oXTNg/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/11bk4qJEcDl4JqujQBxTs8rWh0oXTNg/view?usp=sharing


megvalósítását. A köszöntés után igazgató úr nyitotta meg a rendezvényt, a projekt és a 

támogatók neve mellett a rendezvény célja is elhangzott. Az oktatók és szülők által 

felajánlott aprósüteményeket és csapolt házi szörpöt ingyen kínáltuk a rendezvény 

résztvevőinek. A csapat tagjai mindannyian csendben álltak a fűzfák vesszői alatt, 

melyre a héten felkerültek az iskola tanulói és oktatói által aláírt papír fűzfalevelek, 

amelyek a környezettudatosság melletti elköteleződés jelképei. Szavazni lehetett a 

kiállított, legjobban sikerült infografikára és a szavazók között házi szörpöket 

sorsoltunk ki. Egy fűzfavesszőkosárnyi szavazat érkezett. Ez mozgatta meg leginkább 

az iskola tanulóit. Így vált közösségi alkalommá, figyelemfelkő rendezvénnyé az 

esemény! Mégis a rendezvény csúcspontja a csapattagok Bogdán Joci; Balogh Dani; 

Medve Attila) által saját kézzel készített szelektív hulladékgyűjtők voltak, mely az 

iskola igazgatójának a rendezvény keretében átadásra kerültek. Sajnos néhányam 

megsértődtek a csikkgyüjtőtől, mert azt írták rá, hogy „vetted, vagy tarháltad?”. Ezért, 

hogy a felelősséget megosszuk, igazgató úr javaslatára, megszereztük a 

Diákönkormányzat támogatását is! Még csak a mai napon került a megfelelő helyre, az 

iskola előtti dohányzásra kijelölt helyre.  

 

 

2022. 02. 24                                                                         Virágh – Karászi Marianna 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


